
Protokół nr 1/2016 

posiedzenia 

Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej 

w dniu 30 marca 2016 r., w godz. 12
00

 – 12
50

 

w Starostwie Powiatowym w Białogardzie 
 

  

 W posiedzeniu uczestniczyły osoby wykazane na liście obecności, co przedstawia 

załącznik nr 1. 

 Posiedzenie komisji otworzył Przewodniczący Komisji – Piotr Pakuszto  

i zaproponował następujący porządek obrad: 

 

 

1. Zapoznanie z porządkiem obrad. 

 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 

 

3. Zaopiniowanie projektów uchwał na XVIII Sesję Rady Powiatu w Białogardzie.  

 

4. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w 

Białogardzie i prognozy na 2016 rok oraz informacja z realizacji zadań w zakresie 

rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych. 

 

5. Opracowanie sprawozdania z działalności Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej 

za 2015 rok. 

 

6. Wolne wnioski i zapytania. 

 

7. Zamknięcie posiedzenia Komisji. 

 

 

Ad.1)  

Członkowie Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej zapoznali się z proponowanym 

porządkiem obrad. 

 

 

Ad.2 

Członkowie komisji jednogłośnie przyjęli protokół nr 12/2015 z dnia 21 grudnia 2015 

roku.  

 

 

Ad.3 

Komisja Zdrowia i Pomocy Społecznej zaopiniowała następujące  projekty uchwał Rady 

Powiatu w Białogardzie na XVIII Sesję Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie: 
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a) szczegółowych zasad udzielania i rozmiaru zniżek nauczycielom zatrudnionym w 

szkołach i placówkach prowadzonych przez Powiat Białogardzki, którym powierzono 

stanowiska kierownicze w szkołach oraz zasad zwalniania od obowiązku realizacji 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych i 

opiekuńczych, co przedstawia załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  

 

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda zapoznał członków Komisji z projektem uchwały w 

sprawie szczegółowych zasad udzielania i rozmiaru zniżek nauczycielom zatrudnionym w 

szkołach i placówkach prowadzonych przez Powiat Białogardzki, którym powierzono 

stanowiska kierownicze w szkołach oraz zasad zwalniania od obowiązku realizacji 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych i 

opiekuńczych. Poinformował, że powyższa zmiana wynika przede wszystkim z faktu 

przekazania Miastu Białogard prowadzenia zadania Młodzieżowego Domu Kultury w 

Białogardzie. Stanowisko dyrektora w/w placówki zostało wykreślone z uchwały.  

 

Członkowie Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej Rady Powiatu w Białogardzie nie zgłosili 

uwag do przedłożonego projektu uchwały Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie 

szczegółowych zasad udzielania i rozmiaru zniżek nauczycielom zatrudnionym w szkołach i 

placówkach prowadzonych przez Powiat Białogardzki, którym powierzono stanowiska 

kierownicze w szkołach oraz zasad zwalniania od obowiązku realizacji tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych. 

 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej – Piotr Pakuszto poddał pod 

głosowanie członkom Komisji projekt uchwały Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie 

szczegółowych zasad udzielania i rozmiaru zniżek nauczycielom zatrudnionym w szkołach i 

placówkach prowadzonych przez Powiat Białogardzki, którym powierzono stanowiska 

kierownicze w szkołach oraz zasad zwalniania od obowiązku realizacji tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych. 

 

Komisja Zdrowia i Pomocy Społecznej jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały Rady Powiatu w sprawie szczegółowych zasad udzielania i rozmiaru zniżek 

nauczycielom zatrudnionym w szkołach i placówkach prowadzonych przez Powiat 

Białogardzki, którym powierzono stanowiska kierownicze w szkołach oraz zasad 

zwalniania od obowiązku realizacji tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych, w brzmieniu jak przedstawia załącznik 

nr 2 do niniejszego protokołu. 
 

b) określenia zadań, na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przekazane Powiatowi Białogardzkiemu na realizację 

zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych, co przedstawia 

załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  

 

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda zapoznał członków Komisji z projektem uchwały w 

sprawie określenia zadań, na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przekazane Powiatowi Białogardzkiemu na realizację 

zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych. Poinformował, 

że nastąpił wzrost środków o 24.000 zł z uwagi na wzrost finansowania na jednego uczestnika 

Warsztatów Terapii Zajęciowej.  
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Członkowie Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej Rady Powiatu w Białogardzie nie zgłosili 

uwag do przedłożonego projektu uchwały Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie określenia 

zadań, na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych przekazane Powiatowi Białogardzkiemu na realizację zadań z zakresu 

rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych. 

 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej – Piotr Pakuszto poddał pod 

głosowanie członkom Komisji projekt uchwały Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie 

określenia zadań, na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych przekazane Powiatowi Białogardzkiemu na realizację zadań z zakresu 

rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych. 

 

Komisja Zdrowia i Pomocy Społecznej jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały Rady Powiatu w sprawie określenia zadań, na które przeznacza się środki 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przekazane Powiatowi 

Białogardzkiemu na realizację zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej 

osób niepełnosprawnych, w brzmieniu jak przedstawia załącznik nr 3 do niniejszego 

protokołu. 

 

c) zmiany statutu Zarządu Dróg Powiatowych w Białogardzie, co przedstawia 

załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  

 

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda zapoznał członków Komisji z projektem uchwały w 

sprawie zmiany statutu Zarządu Dróg Powiatowych w Białogardzie. Poinformował, że 

powyższa zmiana związana jest z utworzeniem do terenie Zarządu Dróg Powiatowych w 

Białogardzie  parkingu strzeżonego dla pojazdów o dopuszczalnej masie całkowitej do 3,5 t. 

usuniętych zgodnie z art. 130a ustawy – Prawo o ruchu drogowym.  

Radna – Iwona Wysocka – Chudziak zapytała czy są szczególne wymagania odnośnie 

parkingu strzeżonego dla pojazdów o dopuszczalnej masie całkowitej powyżej 3,5 t. i czy 

takiego parkingi nie można by było utworzyć w ZDP.  

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda oświadczył, że są szczególne wymagania odnośnie 

w/w parkingu dotyczące przede wszystkim powierzchni miejsca parkingowego oraz 

odpowiedniego sprzętu do holowania. 

 

Członkowie Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej Rady Powiatu w Białogardzie nie zgłosili 

innych uwag do przedłożonego projektu uchwały Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie 

zmiany statutu Zarządu Dróg Powiatowych w Białogardzie. 

 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej – Piotr Pakuszto poddał pod 

głosowanie członkom Komisji projekt uchwały Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie 

zmiany statutu Zarządu Dróg Powiatowych w Białogardzie. 

 

Komisja Zdrowia i Pomocy Społecznej jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały Rady Powiatu w sprawie zmiany statutu Zarządu Dróg Powiatowych w 

Białogardzie, w brzmieniu jak przedstawia załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 
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d) zmieniająca uchwałę budżetową na rok 2016, co przedstawia załącznik nr 5 do 

niniejszego protokołu.  

 

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda zapoznał członków Komisji z projektem uchwały 

zmieniająca uchwałę budżetową na rok 2016. Poinformował m.in., że zdejmowane się środki 

w wysokości 200.000 zł, zabezpieczone na dokapitalizowanie spółki Regionalne Centrum 

Medyczne w Białogardzie, ponieważ spółka jest w stanie sama się utrzymać.  

Wicestarosta Białogardzki – Piotr Pakuszto dodał, że udało się wygospodarować środki 

finansowe na dokończenie remontu w budynku Liceum Ogólnokształcącego w Białogardzie.  

 

Członkowie Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej Rady Powiatu w Białogardzie nie zgłosili 

innych uwag do przedłożonego projektu uchwały Rady Powiatu w Białogardzie zmieniająca 

uchwałę budżetową na rok 2016. 

 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej – Piotr Pakuszto poddał pod 

głosowanie członkom Komisji projekt uchwały Rady Powiatu w Białogardzie zmieniająca 

uchwałę budżetową na rok 2016. 

 

Komisja Zdrowia i Pomocy Społecznej głosami za – 4  głosy, przeciw – 0 głosów, 

wstrzymujący – 1 głos pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Powiatu 

zmieniająca uchwałę budżetową na rok 2016, w brzmieniu jak przedstawia załącznik nr 

5 do niniejszego protokołu. 

 

e) zmieniająca wieloletnią prognozę finansową Powiatu Białogardzkiego na lata 2016 

– 2025, co przedstawia załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  

 

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda zapoznał członków Komisji z projektem uchwały 

zmieniająca wieloletnią prognozę finansową Powiatu Białogardzkiego na lata 2016 – 2025. 

 

Członkowie Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej Rady Powiatu w Białogardzie nie zgłosili 

uwag do przedłożonego projektu uchwały Rady Powiatu w Białogardzie zmieniająca 

wieloletnią prognozę finansową Powiatu Białogardzkiego na lata 2016 – 2025. 

 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej – Piotr Pakuszto poddał pod 

głosowanie członkom Komisji projekt uchwały Rady Powiatu w Białogardzie zmieniająca 

wieloletnią prognozę finansową Powiatu Białogardzkiego na lata 2016 – 2025. 

 

Komisja Zdrowia i Pomocy Społecznej głosami za – 4  głosy, przeciw – 0 głosów, 

wstrzymujący – 1 głos pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Powiatu 

zmieniająca wieloletnią prognozę finansową Powiatu Białogardzkiego na lata 2016 – 

2025, w brzmieniu jak przedstawia załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

 

 

Ad.4 

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Białogardzie – Anna Kowalczyk 

przedstawiła sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w 

Białogardzie i prognozy na 2016 rok oraz informację z realizacji zadań w zakresie 

rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych – załącznik nr 7 do protokołu. 

Poinformowała m.in.  o problemie związanym z brakiem kandydatów na rodziny zastępcze. 
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Oświadczyła, że jest to problem ogólnokrajowy, który z roku na rok się pogłębia. Stwierdziła, 

że wynika to głównie z tego, że rodziny te źle są postrzegane w społeczeństwie.  

Radna – Iwona Wysocka – Chudziak stwierdziła, że brakuje w mediach pozytywnej 

kampanii społecznej promującej rodzicielstwo zastępcze. Niestety coraz więcej jest audycji 

ukazujących te rodziny w złym świetle. 

Dyrektor – Anna Kowalczyk poinformowała, że według badań dzieci z rodzin zastępczych o 

wiele lepiej sobie radzą z nauką, niż te które były w domach dziecka. Oświadczyła, że bardzo 

niepokoi ją coraz niższy wskaźnik dzieci powracających do rodziny biologicznej z placówek 

– w 2014 roku było ich dwanaścioro, a w 2015 roku tylko pięcioro. Stwierdziła, że to może 

świadczyć o braku potencjału w rodzinie, ale również o małej skuteczności asystentów 

rodziny, którzy pracują z daną rodziną. Problem polega na tym, że po przekazaniu dzieci do 

rodziny zastępczej gminy automatycznie wycofują  asystenta rodziny uważając, że problem 

został rozwiązany. Pani dyrektor stwierdziła, że właśnie w tym czasie praca asystenta jest  

konieczna i wskazana, aby dzieci mogły wrócić do rodziny na stałe. Niezbędna jest wówczas 

intensywna praca z rodzicami. Przypomniała, że asystenci ci zatrudniani są przez 

poszczególne gminy. Dyrektor stwierdziła, że ma nadzieję, że sytuacja się poprawi, ponieważ 

zgodnie z nowymi przepisami asystenci będą finansowani z 100 %  z programu rządowego. 

Odnosząc się do środków przekazanych z PFRON oświadczyła, że w 2015 roku  

zabezpieczyły one 66 % potrzeb mieszkańców Powiatu Białogardzkiego. Poinformował, że 

potrzeby w tym zakresie są coraz większe z uwagi na starzenie się społeczeństwa.  

Radna – Iwona Wysocka – Chudziak zaproponowała wystosowanie do ministerstwa pisma z 

apelem o kampanie odnośnie promocji rodzicielstwa zastępczego.  

Dyrektor – Anna Kowalczyk poinformowała, że temat ten był poruszony na ostatnim 

konwencie dyrektorów Powiatowych Centrów Pomocy Rodzinie Województwa 

Zachodniopomorskiego. Oświadczyła, że ma nadzieję, że środki na te działania znajdą się w 

kolejnym rozdaniu z Europejskiego Funduszu Społecznego. Dodała, że PCPR w Białogardzie 

będzie przystępowało do projektu, który ma na celu wsparcie rodzin,  dzieci w pieczy 

zastępczej, w tym działań na rzecz usamodzielniania osób opuszczających pieczę zastępczą.  

 

 

Ad.5 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej – Piotr Pakuszto zapoznał członków 

komisji z projektem sprawozdania z działalności Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej za 

2015 rok, co przedstawia załącznik 8 do protokołu.  

 

Komisja Zdrowia i Pomocy Społecznej jednogłośnie przyjęła sprawdzianie w formie 

zaproponowanej przez Przewodniczącego Komisji.   

 

 

Ad.6 

● Komisja Zdrowia i Pomocy Społecznej zapoznała się pismem Rady Miejskiej w 

Goleniowie dotyczącym podjęcia stanowiska w sprawie utrzymania spójności terytorialnej 

Województwa Zachodniopomorskiego – załącznik nr 9 do protokołu.  

 

●● Radna – Iwona Wysocka – Chudziak poinformowała o sytuacji jak miała miejsce w 

szpitalu w Białogardzie.  Mieszkanka miejscowości Garnki została przywieziona przez 

pogotowie do szpitala z powodu bardzo wysokiej gorączki. Po kilku godzinach lekarz 

zdecydował, że pacjent może iść do domu. Radna zapytał co w takich przypadkach mają 

zrobić osoby, które nie mają środków, aby wrócić do domu.  
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Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda oświadczył, że odpowiedzialność ponosi lekarz 

dyżurny.  

Wicestarosta Białogardzki – Piotr Pakuszto poinformował, że w takich przypadkach, kiedy 

pacjent nie jest zadowolony z opieki powinien złożyć skargę u dyrektora szpitala.  

Radna – Iwona Wysocka – Chudziak poinformowała, że są osoby, które w takich sytuacjach 

nie umieją sobie poradzić. Większość osób boi się składać skargę, ponieważ wie, że może 

jeszcze do tego szpitala trafić.  

Wicestarosta Białogardzki – Piotr Pakuszto poinformował o zmianach jakie dokonały się 

ostatnio w szpitalu: przeniesiono do budynków przy ulicy Chopina oddział 

psychosomatyczny, analizowana jest liczba łóżek na danych oddziałach pod kątem obłożenia. 

Trwają również rozmowy dotyczące kontynuacji przez spółkę Centrum Dializa budowy bloku 

operacyjnego.    

Radna – Iwona Wysocka – Chudziak zapytała czy nadal zwalniani są pracownicy szpitala.  

Wicestarosta Białogardzki – Piotr Pakuszto oświadczył, że nie ma już zwolnień. 

Poinformował, że analizował ten temat. Według informacji przekazanych przez Powiatowy 

Urząd Pracy w Białogardzie w urzędzie tym zarejestrowano 29 osób zwolnionych z szpitala.  

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda dodał, że gro osób zwolnionych z szpitala 

skorzystało z przywilejów emerytalnych.  

 

 

Ad.8 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej – Piotr Pakuszto poinformował  

o wyczerpaniu porządku obrad i zamknął posiedzenie Komisji. 
 

 

Protokołowała 
Anna Kaleja 

 

 

                    Przewodniczący  

  Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej 

 

                     Piotr Pakuszto 


